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met de Minister-
22 maart a . s . 

Naar aanleiding van Uw verzoek aan de heer Van 
Tuyll om nog even een kort overzicht te hebben van de 
essentiële punten, welke morgen in de Ministerraad ter 
sprake komen, met name de punten, welke de heer Drees 
ter harte gaan, kan ik U het volgende mededelen. 

1 . Het belangrijkste punt, dat de heer Drees ter 
harte gaat betreft de mogelijkheid van de Investe
ringsbank om eventueel dividend te kunnen uitkeren, 
nadat het voorziene reservefonds is volgestort . 
Deze mogelijkheid van dividend-uitkering is op het 
ogenblik inderdaad niet voorzien en is ook eigenlijk 
tamelijk bewust weggelaten . Het is waar , dat de 
Investeringsbank thans op zgn . bancaire basis is 
opgezet, zulks in tegenstelling tot de opzet in het 

~-~ / rapport Spaak. Dit betekent echter alleen, dat nu 
~j · zeker is gesteld, dat het fonds niet een soort 

Europese subsidie- instelling wordt . De mogelijkheid , 
dat de Staten- aandeelhouders ook nog dividend kregen, 
is eigenlijk wel bewust in het vage gelaten . 

Dit aspect alsnog in het verdrag te brengen, 
zelfs op de bescheiden wijze, welke de heer Drees 
voor ogen staat, betekent, dat wij een mater:1ële 
wijzi~ing in het verdra~.willen ?re~gen . De.conse
quent1es van een dergel1Jke besl1ss1ng moge 1k ge
heel aan U ter beoordeling laten . 

2 . Een ander punt, dat de heer Drees van belang 
achtte , was de mogelijkheid om het vrije verkeer van 
arbeiders te beperken, wanneer dit uit hoofde van de 
woningnood noodzakelijk zou worden geacht in het 
land waar de arbeiders heengaan . Toegegeven moet 
worden, dat de huidige verdragstekst geen zekerheid 
biedt , dat deze overweging goed tot haar recht zal 
komen bij de nader uit te werken reglementen. De 
oplossing voor dit punt zou kunnen zijn , dat de 
Nederlandse woordvoerder op de laatste vergadering 
van de Hoofden van Delegaties deze zorg van onze 
regering signaleert en in de notulen laat vastleggen, 
dat dit punt te zijner tijd onder de ogen moet worden 
gezien bij de opstelling van de nadere regelingen 
voor het vrije arbeidersverkeer. 

3. De heer Roman deelde mij zojuist nog mede, dat 
Minister Zijlstra morgen een tweetal punten in het 
Kabinet ter sprake wil brengen, ten aanzien waarvan 

- Nederlan d -

© NA, 2.05.118, Buitenlandse Zaken, Blok 2, 1955-1964 (Nationaal Archief, Den Haag) inv.nr. 18799
http://resources.huygens.knaw.nl/europeseintegratie/doc/S01092



Van: 

Aan: 

3897 6 • • 5 4 (15 3 48) 

MEMORANDUM 

- 2 -

Nederland naar zijn mening alsnog de onderhandelingen 
zou moeten heropenenl 

Het eerste betreft de kwestie van het invoer
recht op tabak . Het buitentarief van tabak zal 30% 
worden . Hiertegen is zojuist door de heer Van den 
Brink , die naar ik meen Voorzitter is van de Neder
landse Tabaksfabrikanten , bezwaar gemaakt . ~iat ik 
van deze zaak weet is het volgende (dit hebben wij 
destijds ook in een brief aan de heer Van den Brink 
medegedeeld) : Het huidige invoerrecht op tabak 
bedraagt 15%. Hierboven wordt een accijns geheven, 
waardoor dit produkt in het totaal voor meer dan 30% 
wordt belast bij invoer. Wij zijn met het buiten
tari ef van 30% akkoord gegaan , mede op grond van de 
overweging dat, naarmate het buitentarief hoger zou 
worden, de huidige accijns zou kunnen worden ver
laagd . Dit probleem zou dan moeten worden geregeld , 
naaT ik aanneem, tussen de Minister van Economische 
Zaken en de Minister van Financiën . Mijn' persoon
lijke indruk is daarom nog steeds , dat wij in plaats 
van deze zaak in de Ministersconferentie te brengen, 
i n eerste instantie zouden moeten trachten dit te 
regelen binnen het eigen Kabinet . 

Het tweede punt waarmee Minister Zijlstra komt , 
betreft de verdragsbepalingen op het ~ebied van de 
kartels en concentraties en met name e bepaling 
waarin staat , dat de verboden kartels van rechtswege 
nietig zijn . Zoals U bekend is, heeft Minister 
Samkalden hiertegen bezwaar gemaakt, een bezwaar dat 
Minister Zijlstra thans gegrond acht . Zonder op de 
merites van dit gecompliceerde vraagstuk in te gaan, 
kan ik U wel mededelen, dat de heer Riphagen meent 
door een redactiewijziging dit bezwaar te kunnen 
ondervangen en ook voornemens zou zijn deze redactie
wijziging voor te stellen in de komende bijeenkomst 
van de Redactiecommissie in Rome. Deze redactie
wijziging komt er in wezen op neer , dat hij zal voor
stellen de bepaling zo te redigeren , dat er niet meer 
staat , dat de verboden kartel-praktijken van rechts
wege nietig zijn, maar dat in het door de Gemeenschap 
vast te stellen kartelreglement nader moet worden 
gepreciseerd hoe de nietigheid der verboden praktij
ken zal worden geregeld . 

4 . Tenslotte moet ik nog even Uw aandacht vragen 
voor het wijzigingsvoorstel in het "régime spécial" 
voor Frankrijk , waarover de heer Marjolin de heer 
Homan heeft opgebeld en de heer Homan U een aanteke
ning heeft toegezonden . 

De door de Fransen gewenste red~ctiewijziging, 
welke nodig is door de gedurende de afgelopen week 

- genomen -



Van: 

Aan: 

3'a9ï6 - ' $ 4 ( l5 l Hi 

MEMORANDUM 

- 3 

~~~~ 
gepo~maatregelen, kan inderdaad van materiëel 
belang blijken te zijn bij de inwerkingtreding van 
het verdrag . Ik zeg bewust "kan zijn l1 , omdat ik niet 
geheel zeker ben hoe de tekst kan worden geinterpre
teerd e Mijn advies zou echter zijn, dat U een af
wijzend standpunt ten aanzien van dit Franse voorstel 
inneemt , voornamelijk op grond van de overweging, dat 
thans geen wijzigingen meer moeten worden aangenomen, 
welke van materiële betekenis zijn of kunnen zijn . 
Dit formele standpunt impliceert natuurlijk, dat wij 
zelf ook geen punten van materiëel belang meer naar 
voren brengen . Mocht de dinisterraad echter beslis
sen , dat ook wij nog bepaalde wijzigingen van mate
riëel belang moeten voorstellen , dan zouden wij het 
Franse voorstel wel kunnen aanvaarden . Hierbij zou
den wij de heer Marjolin dan natuurlijk kunnen vragen 
ons te steunen met betrekking tot onze wensen . 

21-3- 1957 . 


